
Skolebestyrelsesmøde Sejs Skole onsdag den 24.08.22 klokken 19.30-21.30 

Mødet afholdes i et klasselokale. Det anvises ved mødets start.   
Afbud: Allan, Stine, Henrik T  

Dagsorden Referat 
1. 

Konstituering af den nyvalgte skolebestyrelse 

(19.30-19.40)  

I forlængelse af valget til skolebestyrelsen, hvor der var tre 

forældrevalgte på valg, er der nu to nyvalgte medlemmer 

samt to nye suppleanter. Alle forældrevalgte minus supple-

anter kan stille op til posten som formand og næstformand. 

Alle forældrevalgte (minus suppleanter) samt medarbejder-

repræsentanter har stemmeret til valget som formand og 

næstformand.  

 

a) Valg af formand 

b) Valg af næstformand 

 

 

a) 

Pia genvælges som formand 

 

b) 

Therese genvælges som næstformand 

 

2. 

Orientering om den aktuelle økonomiske situation 

(19.40-20.00) 

 

Som omtalt i medierne og som KM har skrevet ud til alle 

forældre, har Silkeborg Kommunes Byråd besluttet at lave 

en økonomisk opbremsning grundet udsigten til et overfor-

brug i 2022 på over 100 millioner, hvis ikke der blev iværk-

sat korrigerende handlinger. Derfor fik skolen 29.6.22 be-

sked på at træde alvorligt på bremsen. Det er nu besluttet at 

vi skal løse den samlede opgave for 335.000 kr. mindre end 

antaget 31.5.2022. Derfor har skolens ledelse iværksat en 

række tiltag for at leve op til det. Det er en bundet opgave.  

 

a) Orientering om tiltag, som sikrer en besparelse på det 

krævede beløb. 

 

b) Drøftelse og spørgsmål  

  

 

a) 

Kristian orienterede om den aktuelle situation 

og baggrunden for, hvorfor det er nødvendigt at 

lave en række korrigerende handlinger – også 

på skoleområdet selvom det ikke er her, at ud-

fordringen ligger. 

Sejs Skole forventes at skulle spare 0.8% af det 

oprindelige budget for 2022. Det besluttes en-

deligt på et byrådsmøde 29.august. 

De kr. 335.000 findes ved, ikke at købe mere 

end det absolut nødvendige for at kunne gen-

nemføre undervisningen. Vi planlægger ikke 

med andre aktiviteter, som koster mere end den 

vanlige undervisning. 

Det, der kunne aflyses – fx af kursusaktiviteter, 

skolefest og emneuge – er blevet aflyst. 

Medarbejderne er blevet opfordret til at vente 

til 2023 med at afvikle 6.ferieuge. 

Der forsøges at spare på vikarudgifterne ved at 

optimere på vikarløsningerne. 

b) 

Der spørges ind til pc løsning på 7.årgang. Det 

er praksis at man kan låne en pc, men at man 

også kan medbringe sin egen. Vi har pt ikke 

mulighed for at kunne udlåne til alle, men alle 

har fået tilbud om at beholde deres Chrome-

book indtil videre. 



Der spørges ind til det midlertidige ansættelses-

stop inden sommerferien. Efter ferien blev der 

givet lov til ansættelser lokalt. 

Der spørges ind til, hvordan medarbejderne har 

taget imod udmeldingerne omkring besparelser. 

Medarbejderrepræsentanterne fortæller, at det 

indtil nu har været løst okay lokalt, men at det 

heller ikke er en løsning, som er holdbar på den 

lange bane. 

Der spørges ind til, hvad der sker, hvis ikke 

Sejs Skole når i mål med at spare de kr. 

335.000 i indeværende skoleår.  

Det samlede skolevæsen skal helst nå samlet i 

mål, så det skal tilstræbes på alle skoler. 

 
3. 

Besøg af repræsentanter fra Sejs Skoles forældrefor-

ening 

(20.00-20.30)  

 

Der har i den gamle skolebestyrelse været en drøftelse af samar-

bejdet med Sejs Skoles Forældreforening, som er en selvstændig 

forening. Og det har mundet ud i et gensidigt ønske om en fælles 

drøftelse mellem skolebestyrelsen og forældreforeningen med 

henblik på at udveksle synspunkter og ønsker til mulige fremti-

dige samarbejder og snitflader.  

a) Drøftelse mellem de to parter jf. ovenstående 

 

b) Evt. indgåelse af aftaler i forlængelse af punkt a. 

 

 

 

Forældreforeningen fremlægger deres overve-

jelser i forhold til, hvad en forening som deres 

kan bidrage med. Fokus er på de fællesskab-

ende aktiviteter. 

Der lægges op til en idégenerering. 

De inputs som forældreforeningen får med, vil 

de kigge på. 

Der er en invitation til, at der også gerne må 

være en fra bestyrelsen med i forældreforenin-

gen, så der kan laves et samarbejde begge veje. 

Drøftelse af at få lagt et link på hjemmesiden, 

til forældreforeningens informationsmateriale 

og facebookside 

Deres mailadresse er: 

ssforaeldreforening@gmail.com 

 

4. 

Budget 2023 

(20.30-20.55) 

Silkeborg Kommunes Byråd er i gang med at forhandle det kom-

munale budget for 2023, herunder budgettet for skolerne og i sid-

ste ende budgettet for Sejs Skole. Der er udsendt et meget omfat-

tende materiale, som vedhæftes dagsordenen. Materialet skal op-

fattes som baggrundsmateriale til dem, der gerne vil fordybe sig i 

det. På mødet gennemgår Kristian nogle slides, som viser noget 

om, hvad vi kan forvente os, og som vi efterfølgende skal tage af-

sæt i til det høringssvar, som vi kan og plejer at sende til Byrådet.  

a) Gennemgang af dele af det fremsendte materiale 

v/Kristian 

 

a) 

Bevilling 41 – skoleområdet (råderumsforslag 

og udvidelsesforslag er vedhæftet mødeindkal-

delsen på AULA) 

Et budget på omtrent en milliard.  Kristian gen-

nemgik den fremsendte PP, hvor de forskellige 

forhold er beskrevet, 

DUT – flere lærere i folkeskolen, sænkelse af 

klasseloft, midler hertil tages ud og øremærkes 

i budget, qua fx lovgivning fra Folketinget. Der 

mangler penge i budgettet, i fremskrivningen, i 

2023. Der reduceres i DFSU på diverse poster, 

fra centrale konti, hvortil der er budgetteret en 

øget brugerbetaling, på fritidsdelen (fx SFO).  



b) Spørgsmål og drøftelse af hvad skolebestyrelsen skal 

udtale sig om osv.  

c) Endelig beslutning om høringssvarets indhold og tilbli-

velse.  

 

Der gennemgås kommunens/skoleområdets rå-

derumsforslag.  

DFSU har præciseret områder, som de ønsker 

skal indgå i budgettet med det samme. Herefter 

skal der peges på flere råderumsmuligheder.  

b) 

Drøftelse i SB som opfølgning 

Det påpeges fra SB, at enkelte råderum, bespa-

relser kan øge udgifterne på andre. Derudover 

om de øremærkninger man allerede har gjort, er 

dækkende, eller om der skal findes flere.  

Drøftelse af hvad SB’s rolle kan være – hvad 

kan man svare ind i, og hvad skal man overveje 

strategisk, for at det kan få en effekt? Opmærk-

somhed på at man ikke dræner det der virker på 

Sejs Skole, såsom stor tilslutning til Klubben – 

jf. forslag om øget brugerbetaling. Derudover 

skolens mellemformer, som drives relativt bil-

ligt – pres og synergi mellem almen del og spe-

cial.  

c) 

Kristian laver på baggrund af drøftelserne et 

udkast til et høringssvar, som sendes ud til sko-

lebestyrelsen til kommentering 

 
5. 

Prioritering af punkter til de kommende møder 

(20.55-21.10) 

På det sidste møde i den gamle bestyrelse lavede vi en porte-

følje af punkter, som vi gerne vil arbejde med i dette skoleår.  

Listen ser således ud jf. referatet fra mødet i juni: 
Principper fortsat – husk 3.3 (elevernes udbytte af undervisningen) 

• Drøftelse af differentierede mødetider for eleverne 

• Præsentation af indholdet af samarbejdet med Kirken på 3. årgang 

• Særligt begavede børn 

• Nyt princip om digitale medier jf maj-mødet 22 

• Punkt om kommunikation. Jf. maj-mødet 22 

Med afsæt i ovenstående skal vi drøfte hvilke af ovenstående 

punkter vi skal prioritere hvornår. Samtidig med skal den 

nye bestyrelse drøfte hvilke øvrige punkter, der ønskes på 

dagsordenen samt en prioritering af disse. Dvs. alle oven-

nævnte punkter samt nye ønsker skal prioriteres samlet set, 

så vi kan planlægge de kommende møder derefter.  

 

a) Orientering om hvad ovennævnte punkter inde-

holder (af hensyn til de nyvalgte) 

 

a) 

Kort uddybning af de punkter, som står til kom-

mende møder. 

Der mangler fortsat at blive revideret nogle 

principper. 

Der er også plads til nye punkter. 

b) 

Der fremsættes et ønske om en kort gennem-

gang for de nyvalgte medlemmer af de allerede 

gennemgåede principper. 

Der stilles et forslag om, at formandskabet laver 

en prioritering af punkter til det kommende 

møde, og at der så afsættes tid til drøftelsen på 

det næste møde, da tiden er fremskreden. 

 

 

 



b) Runde med forslag til nye punkter 

c) Drøftelse af hvilke punkter vi samlet set ønsker 

prioriteret først og til drøftelse i dette skoleår, 

samt drøftelse af hvilke punkter, der kan/skal 

udskydes til senere.  

d) Beslutning om prioritering 

  
7. 

Orientering  

(21.10-21.20) 

 

a) Formand  

b) Skoleledelsen  

c) Andre medlemmer 
 

 

a) 

I forbindelse med drøftelser af differentieret 

mødetid er der et foredrag 12.oktober i Folke-

universitetet om dette, som man kan deltage i. 

 

Orientering om skolebestyrelsens arbejde, at det 

er omfattet af tavshedspligt, og at der er frem-

sendt forretningsorden. Der udbydes kommu-

nalt et kursus for nyvalgte skolebestyrelsesmed-

lemmer.  

Dato skal undersøges 

 

b) 

Der er en pædagog, der går på pension pr 1.sep-

tember 

Ligeledes er der en pædagog, som har sagt op, 

så der skal ansættes 2 pædagoger snarest mu-

ligt. 

 

c) 

Der spørges ind til anvendelse af Chromebooks 

– jf. problematikken omkring datatilsynets af-

gørelse i Helsingør. Silkeborg Kommune har 

indtil videre meldt ud, at elever og medarbej-

dere kan arbejde videre som hidtil, men har luk-

ket for enkelte funktioner i nogle programmer. 

 

I ledelsen arbejdes der løbende i forhold til en 

konstituering og fordeling af ansvarsområder. 

 

8. 

Punkter til kommende møder  

(21.20-21.25) 
 

 

 Se pkt. 6 

9.  

Evt.  

(21.25-21.30) 

Der spørges ind til, hvorfor skolen ikke er en 

del af skolemælksordningen. Begrundelsen har 

været, at det er svært håndterbart (tidskrævende 

og meget logistik blev pålagt medarbejderne), 

og at det måske ikke er skolen, som skal løft 

den opgave, at børn have dækket den del af de-

res kost. 

 
Drøftelse af køleskabe i klasserne – øget ener-

giudgifter, rengøringsproblematik mm 

 


